Supplement Report

ID  Report Date Offense Date  Time : <o
. R

Case# Officer
[JMCLAUGHLI1/034 | [ 05/04/1993 | [ 08/27/1992 | | 1237
_J L |

Narrative:

03MAYS3

I contacted DET. Norby of the Rio Rancho (NM) Police department asking
him to arrest Father MacRae. I had already faxed him materials on
MacRae in case he consented to an interview. I also faxed a copy of

the warrant and complaint.

2345HRS

I was notified at home that MacRae was in custody.

04MAYI93

0930HRS

I received a call from Norby who spoke with MacRae. he stated that
MacRae was not home all day, that a patrol unit saw him at around
2100HRS and arrested him then. Norby spoke with MacRae who was shown
the warrant. MacRae knew the victim, referred to as , as
ad identified him as such to Norby. Norby characterized MacRae as
111 of indignation for his having been arrested and that he denied

everything.

MacRae did state that in 1987 he did proposition a 15 year old boy and
that he subsequently /confessed to doing this. He also told about
driving his car at 60PMH into a parked car in a suicide attempt the

next day. -

MacRae told Norby that he has temporal lobe epilepsy and is on-
medication for this condition. MacRae states he was diagnoses in
1989 for this condition by a neurologist.

He also confirmed that he has an 800 number and claims that q
has tried to blackmail him through letters and calls.-He states he has
forwarded these letters to his attorney in New Hampshire who he
refused to identify.

MacRae claims to be self-employed working at the Paraclets Center.
MacRae was asked what he does and he said he counsels sex offenders.

MacRae will be arraigned today and assigned counsel. It is unkno if
he will waive rendition at this time. An investigator,
erson

with the District Attorney office was identified as a contact
for our Sheriff’s Office. His telephone number if

‘assed this information along to Capt. Fish (CCSD).

I
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DET. Norby will be faxing me reports on MacRae'’s arrest. &} o ? i}
Ve
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Supplement Report

Case# Officer ID Report Date Offense Date  Time CLn o
|'“”"""‘E [JMCLAUGHLI|[034 | [05/17/1993 | [ 08/27/1992 | [1237 | Cosd
Narrative: =
17MAY93

I received a call from a reporter (Steve H) from the Porstmouth Herald
regarding a report that MacRae had attempted suicide in New Mexico.
This report was confirmed by MacRae'’s attorney, Ronald Koch.

T called Ronald Koch (505 247-2972) and he confirmed that MacRae had
attempted suicide and was sent to the ST Joseph hospital and then
transferred to a larger facility, that being The Presbyterian Hospital
in Albuquerque. Koch states it is unknown at this time if he has
sustained any head injury. He states that his Carbon Monoxide rate is
.37 and according to Koch .39 is fatal. However a check with a local
pathologist states that .60 is generally considered fatal. Above .20 is
pathological and at .40 the person experiences headaches and confusion.
I was also told that a smoker can tolerate even higher rates.

I spoke with DET Norby (505 247-2972) and he confirmed that MacRae had
tried to commit suicide. He feels it is a legitimate attempt. The garag
at his complex are separate from the living spaces. Each person'’s garag
spot is separated by wire mesh. The person next to Macrae's went to
2t his car and found MacRae slumped over with his truck running and a
" sacuum hose attached from the tailpipe to the cab. MacRae was
unconscious when removed. Two notes were found, one addressed to DET
Norby and the other to someone at the Center of the Paraclets. DET
Norby told me that neither letter contained a confession. In fact the
one to him proclaimed his innocence. Norby will be faxing me a copy

of these. The letter to the Church concerned his embarrassing them and
asked them to arrange for his funeral.

Norby states that MacRae is being housed for 24 hours in an oxygen
enriched chamber. It is unknown if he has any permenant impairment.
The last DET Norby heard was that he was responsive but not conscious.

to inform him of this, but he was not home.
I also called and both assigned to this
case in Cheshi ockingham Counties. I also called the

attorney’s for all three victims so they could inform their clients.

I tried to call

MacRae's suicide note to DET Norby states:

"5/16/93 Detective Norby, For what it’s worth, - and
have been lying about everything. Ask McLaughlin to press them a
little, he’ll see. It may be that McLaughlin already knows."
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Supplement Report

[JMCLAUGHLI (034 | [ 06/30/1993 | [ 08/27/1992 | [1237] ' Cw i

Narrative:

I Case# Officer ID Report Date Offense Date ~ Time . 5 o

14MAYS3

ing

and I met with Assistant County Attorney Robert Gainor. This
meeting took place in Gainor’s office and was asked to relate
specific information regarding his recall of events that took place in
Hampton, New Hampshire. § first spoke about how he was able to fix
the date of the incident. He recalled the season (out of school/summer)
and related other facts recalled about the drive from Cheshire to
Rockingham County. His parents were pending a divorce and the family’s
friend, Father Gordon Macrae, was turn to by mother for assistanc
Part of this assistance involved Father Macrae taking .on a short tr
to Hampton. @i would then be afforded the opportunity to be counseled
Father Macrae and would be out of the family setting.

told how he was with Father Macrae as they traveled to Hampton.
He recalled driving past Dublin Lake on Route #101 (major highway for
_east/west travel in southern New Hampshire) . Father Macrae did speak
~ith about his father leaving the mgrrjage. Once in Hampton they
topped at the Hampton church rectory.: as able to describe the

first floor and the rooms later occupied for his overnight stay on the
second floor. A maid also worked in the rectory and she served dinner.
Both and Father Macrae were at this dinner and -recalled ‘that
they had salmon to eat. Also at this dinner was another catholic
priest and another adult male. -i‘s not sure if this man was a

priest or not.

After dinner and into the evening, -was on the second floor with
Father Macrae. This second floor had a bar where Father Macrae served

Halcoholic beverages. recalls that these were mixed drinks.
ther Macrae mixed them and he was given different types of hard
liquor. Father Macrae-did not have any alcohol to drink, Ay
Father Macrae as a recovering alcoholic.-believeS' he spent about

~an hour drinking under Father Macrae'’s supervision and company.
states he became both drunk and nauseous from this drinking. He
described how he was dizzy as well. did not throw up but felt as
if he might. This wa‘ first experience with using alcohol.

Father Macrae assisted in getting into his bed. was in bed and
dressed in only his undershorts. Father Macrae remained clothed.
Father Macrae was at bedside when he started to rub- body
and this culminated with his fondling genitals and then
performing fellatio on person. This act stopped when
~jaculdted. occupied a different bedroom than Father Macrae. After
he sex Father Macrae spent the night in his own room.
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The next day- got up and had breakfast with Father Macrae. This
simply consisted of their having some juice and a donut at the rectory.
"hey spent the day together in the Hampton area. recalled having

ianch at a local McDonald'’'s restaurant. After lunch Father Macrae drove
to what appeared to -as a very fancy, large and beautifully
landscaped building. This was about a fifteen minute drive along the
coast and north on Hampton. was instructed to wait outside as
Father Macrae went into the building. Father Macrae returned after
approximately fifteen minutes. Its unknown to -as to what took
place or the reason for the short visit.

They returned to Hampton and had dinner at a Pizza Hut restaurant
which is located across the street from the rectory. The second night
also involved time spent with Father Macrae gn the second floor of the

Hampton rectory. Again Father Macrae served alcoholic drinks from
the bar. Again came under the influence of the drinks he was served
by Father Macrae. then got dressed for bed, this being in his

underwear. He was watching TV (same room as bar) with Father Macrae
who started to kiss him and make other sexual advances. These advances
included Father Macrae touching his genitals over his clothes. As a
result of these advances .decided to avoid contact with Father

Macrae by going to bed.

When ‘went to his bed he laid on his stomach so as to protect his
genitals from being touched by Father Macrge. Father Macrae came into
his room and started to massage his body. recalls Macrae as
entering the room wearing a T-shirt and a pair of shorts, possibly
boxer-type. recalled the room as being dark. Father Macrae also tol
that he wanted him to kiss him better, a reference to lip to lip

Lssing ipstead of the kiss to cheek that Father Macr s performing
carlier. ﬁavoided doing so. Father Macrae removed underwear
down to his knees. bent his knees to resist Father Macrae from
removing .them all together. Father Macrae continued to massag whil
in a straddled position over his person. From this straddle position
Father Macrae continuyed to massage back. Father Macrae then press
his penis againstt“ buttocks. further described Father
Macrae'’'s penis as going between hi§ buttocks and against his anal
opening. @l explained how he constricted his anal opening to thwart
attempts by Father Macrae to enter him with his penis. ¥ states it
seemed like Father Macrae was in his room for a long. time, but that it
was probably for about ten minutes before he left. speculates that
Father Macrae left because he could detect the resistance shown.

The next morning -wgb‘t up and met with Father Macrae. Nothing was
said at this point about the activities of the prior night. On the way
back to Keene they stopped at the Mall of New Hampshire which is
located in Manchester, New Hampshire. Father Macrae bought § an
expensive walkman tape player along with 3/4 tapes. After the purchase
and while enroute to Keene Father Macrae asked § to keep the
activities of their weekend between them. Once they arrived at
home Father Macrae came in with.and spent a while there before

leaving.

Ydid not tell anyone about what had happened. He said he tried to
some efforts into forgetting about what had occurred. When he saw

(&)
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Father Macrae with other boys he would speculate to himself whether
they also had the same type of things happening to them that he had
experienced. said at the time he was very confused over the sex
ith Father Macrae and questioned why his body would respond and ’
/ roubled over his ejaculating and belng erect. Due to th:.s confu51on
‘dld not tell anyone about this.

s
-
.

30JUNS3

I reviewed the above account with—and he confirmed that this
is an accurate account. o .
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Supplement Report

Case# Officer D Report Date Offense Date Time . f . \J 3 )
“ [ RSNOW 078 | [07/22/1993 | [08/27/1992 | [1237]

Narrative:

kkhkkkkkkkhkkkkxkkdhkdhx

* ROUTE REPORT TO: *

****************************.****************************************

*RECORDS PATROL INVESTIGATIONS COURT - JUV/DIST/SUPER*
*JCC JsoO YSIT CORRECTIONS DCYS DEF ATTY: *
*QFFICER: __ OTHER: *

*************************************************‘*******************

Incident Felonious Sexual Assault

Date: 08/27/92

~a 07/20/93 Detective McLaughlin turned over to this officer a search

srrant to be executed. The search warrant was for photographs of the
exterior and interior of the Rectory for St Bernard's church located
at 173 Main Street in Keene, NH.

I called the rectory’and spoke with Father Biron the pastor. I advised
Father Biron of the warrant and a time of 1000 AM was set to execute

the warrant.

I went to St Bernard’s a little before 1000 AM and parked in back of
the Rectory. Using the departments Minolta SRT-200 35MM camera loaded
with Kodak GC-135 film I first took several shots of the exterior of
the Rectory. These photos show the South side of the building,
including the entrances. See photographic log for descriptions, camera
settings, lens, settings, and distances used. -

When these photos were completed I rang the bell at the side
entrance. The door was answered by Father Biron, who invited me in.
I explained the search warrant to Father Biron and gave him a photo
copy of the search warrant signed by Judge Howard Lane.

Using the departments Minolta SRT-200 35MM camera loaded with Kodak
GC-135 film photographs were taken starting with the entrance to the
Rectory. A Metz 45CT-1 flash powered by a Quantum battery was used for
illumination on all interior photographs. ‘

notos were taken of the first. floor offices, dinning room, living
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room, and kitchen. Next photos were taken showing the second floor bed
rooms and sitting rooms. When that was completed, photographs were
taken of the third floor living areas, including several bed rooms and

-itting rooms.

- Photographs were taken from the window of two bed rooms located on the
South side of the third floor.In the view from both these windows,
three crosses can been seen on the roof of St Bernard’s church next to
the Rectory. Two crosses are located on the front of the church
building and one in the rear on the peek of the roof.

After photographing was completed on the third floor, we went to the
basement. There photographs were taken showing the money room, where
the church offerings are counted and bagged.

See photographic log for descriptions, camera settings, lens settings,
and distances used. :

After leaving the Rectory at approximately 1045 AM, I took the exposed
film to Cheshire Color Service for processing. The negatives and
prints will be on file and available.

The search warrant was turned over to Detective McLaughlin for return
to the Keene District Court. ‘
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Supplement Report

) Case# Officer iD Report Déte Offense Date  Time c a -
| [UMCLAUGHLI|[034 | [07/27/1993 ] [ 08/27/1992 | [1237] Sowd
Narrative: =
27JULY93

1700HRS, , INTERVIEW OF —

As arranged-ca.me in for an interview._‘had contacted me a
week earlier to make this appointment. He wanted to report about his

being sexually abused by two priests as arranged by Gordon MacRae.
This incident took place in the rectory in Hudson, .New Hampshire.

I.had been in contact with a Hudson detective and C. Divine of the
Hillsboro County Attorney's office regarding this case.

told me of the difficulties he has had in deciding to reveal
this incident. We had spoken earlier in November of 1988 and again in
November of 1992 (documented) . stated he was able to reveal all
of his contacts and activities with MacRae except for what happened in
Hudson, New Hampshire. He first revealed this incident to his attorney,
George Dickson (Milford), in April of 1993. During the same month he al
described this occurrences to his psychologist, Michael Dueframe (sp) -
q through his continued contact with both of these men, developed
~rust and was then able to reveal his most troubling trauma.

has always had the knowledge of what happened to him in Hudson.
This is not a case of repressed memory sparked into consciousness throu

regressed therapy, hypnoses, or any other modality of psychotherapy.
gause

Counseling has caused him to think more clearly of the event.
explained that he has pushed this event far back into his mind.

did not want to deal with it. His counselor has worked with him to deal

with this past trauma and as a result he is better able to give a compl
account without falling back into his old coping method of just not .
dealing with the reality of what happened to him.

About three months ago -decided that he would share some of the
facts of what happened to him with his mother. He felt that she needed
to know in order for her to better understand what he went through and -
what he is presently dealing with. qelected not to give her a
complete account of the specific sexual acts performed.q decided
this in order to to spare her emotionally. Even with what Wwas revealed,
ad a difficult and emotional time when hearing the

abridged account.

states that this incident occurred in 1982, during the spring,

on 2 Satur and just before Father MacRae's ordination. - birt
is This incident occurred before his birthday. This wou
mean that was 16 years old at the time. - also places the inc
“wecause he was still shaken and upset about what happened to him in Hud
hen he learned from his mother that the family would be attending Fath
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MacRae's ordination.- felt trappeci. He did not want to attend and
contact with Father MacRae, but at the same time could not come forth a

tell his mother what had happened to him. Father MacRae was a close fri
f the family at the time (as recorded in other supplements).

told me that he had made other trips with MacRae which included
short stays (not overnight) at the Hudson rectory. MacRae would take hi
to Benson’s (zoo) or they would stop while enroute to visit MacRae's
parents in Lowell, Massachusetts.’had stopped at the Hudson recto
with MacRae, without incident, on three to four other occasions.

MacRae arranged with -to make another visit to Hudson. -did
not anticipate any problems and in fact looked forward to the trip as

he had a strong relationship/friendshd i MacRae. MacRae was looked
at by as his surrogate father. adopted father had just

left the home and found himself in need of gdult male contact.
MacRae filled this need. MacRae also engaged in a courge of recei
gifts. This included cash, clothing and other gifts, makingb feel

increasing indebted to MacRae. (see note #1)

q states how he can recall what the outside and inside of the
Hudson rectory looks like but doesn’t know how to get to it. When he
arrived there with MacRae (afternoon) there were five to six other men
there who he assumed were priests. When he got there MacRae sat him
down in-a room with a TV and gave him a soda. MacRae left telling
that he would be back in five minutes. This incident took place on a

Saturday.

When MacRae came back he toldq to come with him. followed
“acRae down a hallway. As they walked MacRae told to "just do as
i say". asked him what he meant and was again told, "just do as
f say". He rollowed MacRae to a first floor bedroom which they entered.
MacRae instructed to take all of his clothes off. ’Idid as -
MacRae told him. said he was getting scared and Mackae told him,
vJust don’'t ask me estions" and "just do as I say". MacRae also told
bthat he would have to do as he said or their relationship would
be over. Ptold how he thought about his need to be friends with
MacRae and how he felt like he owed him because of all the time spent
together and the ifts he had received from him. He used to call him
"dad". Afteri clothes were of, MacRae left the room. -was

still scared as he stood naked and alone in this bedroom. ‘

bedroom. ho was still naked covered his genitals with his

hands. described this man as being in his 40’s or early 50’'s.

He was tall and thin and wore a beard. He was not wearing clothes of a
priest. As he entered he asked how he was doing. He ha sit
on the bed and as he sat next to said the man appe o be
trying to comfort him. As he sat next to he spoke with him. He
then began to massage his s, then his “and then moved his '
hands to his genitals. ﬁnsaid he kept his legs together to avoid
having his ‘tals toucneq. At this point he knew something was going
to happen. said he kept thinking that he owed MacRae and his
need for his friendship and how MacRae told him to do as he was told.

After a few miiutes a-man who-assumes is a priest entered the

his man rolled - over and had him laying face down on the bed.
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could hear the man undo his pants. The man instructed - to
be quiet as he got on top of him and entered his rectum with is

penis. reported how he ha er had this done to him before and
e found it extremely painful. made noises indicating that “fs
1 pain and started to cry. The man having anal intercourse told

‘to be quiet. S told how he went into shock over what was happening
and felt like he was frozen in place. The man egentu 1ly got off of him
and zipped his pants back up. When he got off, Hsaid he was still
sobbing and he rolled up into a fetal position on the bed. The man then
left the room without further comment. said he was now bleeding
from the rectum, the blood was on the inside of his legs.

As he laid on the bed another man came in who -also believes is a
priest. This man was shorter than the first and had a heavy set build.
He looked older then the first probably in his 50’s. He was going
bald. At first“ felt thi n was coming to help and comfort
him. The man noticilng thatﬁwas sobbing and curled up asked what
was wrong. told him that he was hurt. The man verbally comfor&
telling him that it was all right and that everything was OK.
began to believe that his man was only there to comfort him, but he was
wrong. This man also rolled him over like the first. He undid his pants
and entered rectum with is penis and had anal intercourse. This
second intercourse was as painful as the first. continued to
bleed as well. This man eventually got off of and pulled his
pants up and walked out of the bedroom. He did not say anything as he
left the room.

' 1aid on the bed again in pain and upset over what was happening
to him. After laying there for about five minutes Gordon MacRae came in
and told him "lets go" and to get dressed, "we're leaving". said

> was still sobbing, bleeding and in pain. He said it was 'I1 acRae
was a different person. After leaving the rectory MacRae took out
to dinner and to a movie. He never made mention of what happened 1in the
church rectory. - said MacRae avoided any direct eye contact during
the rest of the evening and appeared very nervous to him. _ can not
recall the name of the restaurant other to say that it was a nondescrip
roadside restaurant. He recalled the movie as "Star Trek: Wrath of Khan
(see note #2) .QSaid that MacRae did not have to tell him not to
tell anyone about what happened at the rectory. That MacRae knew he- wou
never be able to tell anyone.

qspoke about the great amount of sexual confusion he had as a
result of this incidemt and others perpetrated by MacRae. He said he
was in the midst of his sexual identity development and had a
girlfriend at the time who wanted to be sexual with him. These
incidents caused him so much confusion that he was unable to be sexual
with this female and as a result his relationship broke off.

never saw these two other men that had sex with him in Hudson
again. They could have been at the ordination in Hudson a few weeks
later. But their were a lot of priest there and he did not see them.
Nor did he make any effort to do so preferring to block out any recall
of what happened that Saturday afternoon in Hudson.
qhas tried to examine why he went along and did not resist the
ex. He feels as if he was totally manipulated by MacRae and that he
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was at a particular needy and vulnerable point in his life. MacRae
used this to manipulate him and held their relationship as ransom in
exchange for his cooperating. also said his feelings of
‘ndebtedness to MacRae as a result of his receiving all the gifts also

layed into his being victimized. His prior sexual contact with MacRae
(documented in other supplements and court papers) also lowered his
inhibitions to being involved in homosexual contact. This incident was
characterized as his doing a favor for MacRae who he perceived as
owing a great debt of gratitude to.

recalled the first floor bedroom as a small room with a single
bed. This bed was position against one of the walls. The walls were
white. A bureau with a mirror was against another wall. Their was a
window. On the wall was a framed picture of Jesus Christ.

1800HRS, ,Interview over (see note #3).

Note #1
PREFERENTIAL SEX OFFENDERS

The preferential Child Molester has a definite sexual
preference for children. All things being equal, given a
choice between a child and an adult sex partner, the
preferential Child Molester would choose the child. This
chapter will not attempt to explain why these offenders would
choose a child. Whatever the reason, such individuals do
exist. Their sexual fantasies and erotic imagery focus on
children. They have sex with children, not because of some
‘~ituational stress or insecurity, but because they are
exually attracted to and prefer children. They can possess a
wide variety of character traits, but engage in highly
predictable sexual behavior. Although they may be smaller in
number than the Situational Child Molester, they each have the
potential to molest large numbers of victims. For many of
them, their problem is not only the quality of their sex drive
(attraction to children), but also the quantity of their sex
drive (need for frequent and repeated sex with children).
Within this category at least three major patterns of behavior
emerge. :

SEDUCTION
This pattern characterizes the offender who engages children
in sexual activity by seducing them. He seduces children the
same way that men seduce women and women seduce men--with
attention, affection and gifts. He seduces children over a
period of time by gradually lowering their sexual inhibitions.
fFrequently his victims arrive at the point where they are
willing to trade sex for attention, affection, and other
benefits they receive from the offender. Many of these
offenders are simultaneously involved with multiple victims,
operating what has come to be called a child sex ring. This
may include a group of children in the same class at a school,
‘n the same scout troop, or in the same neighborhood. The
haracteristic that seems to make this individual the master

C
)
-

KEENE POLICE
Thursday, August 29, 2002

Page 4 of 5




seducer of children, is his ability to identify with children.

He knows how to talk to children--but more importantly, he
knows how to listen to children. His adult status and

uthority are also an important part of this seduction C u:,

rocess. In addition, he frequently selects as targets

children who are victims of emotional or physical neglect.

PRACTICAL ASPECTS OF RAPE INVESTIGATION: A MULTIDISCIPLINARY

APPROACH; EDITED BY ROBERT R. HAZELWOOD AND ANN WOLBERT ]
BURGESS. ELSEVIER SCIENCE PUBLISHING CO. INC. NY, NY. 1987 '
Note #2
A check of the Keene Sentinel revealed that the movie "Star Trek 11:
The Wrath of Khan" came out June 3rd, 1982. (see attached)
Note #3
I told - would write up my notes from my interview with him and

send a copy to his attorney. I asked him to review this report and to
make any changes or additions. '

/'/
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Silpplement Report

Casef Officer ID Report Date Offense Date  Time

|| RSNOW |[018 | [ 08/04/1993 | [ 08/27/1992 | [1237]

Narrative:
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* ROUTE REPORT TO: *

********************************************************************

*RECORDS PATROL INVESTIGATIONS ‘COURT - JUV/DIST/SUPER*
*JCC JsoO YSI CORRECTIONS DCYS DEF ATTY: *
*OFFICER: OTHER: *

********************************************************************

Incident: Felonious Sexual Assault

Date: 08/27/92

a1 07/30/93 this officer and DetectiverMcLaughlin traveled to Hampton
co execute a search warrant for photographs of the rectory for Our
Lady of the Miraculous Medal church in Hampton, New Hampshire. We
arrived at the rectory at approximately 1400 hours where we met with a

Hampton officer. p

Using the departments Minolta SRT-200 35MM camera loaded with Scotch
100 film, several photos were taken showing the exterior of the
rectory and area. ' =

Next a series of photographs were taken showing the interior of the
building, starting on the first floor and continuing to the second

floor rooms.

The same camera was used this time loaded with Kodak GC-135 film. A
Metz 45 CT-1 flash powered by a Quantum battery was used on all
interior photographs.

The photographs show the interior starting at the front entrance, left
‘to right through the first floor and then the second floor offices,
sitting rooms and bed rooms.

See photographic log. for descriptions, camera settings, lens settings,
and distances used. :

fter leaving the rectory we stopped at the Pizza Hut approximately
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across the street from the church were several photographs were taken.
These photographs were taken with the same camera this time loaded

with Scotch 100 film. These photographs show the location of the Pizza
1t and the view from there to the rectory.
rhe exposed films used were taken to Cheshire Color for processing
upon returning to Keene. The negatives and prints will be on file and
available. All photographs are numbered in the order in which they
were taken. -
Y
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Supplemeht Report

Caset# Officer - ID Report Date Offerise Date  Time

| [JMCLAUGHLI|[034 | [ 08/31/1993 | | 08/27/1992 | | 1237] Eudd
Narrative: ' . =
30AUG93 |

1018HRS . | -

A source told me that | had contact with

Gordon MacRae a few years ago and had been victimized in some way.
This information came out during subsequent counseling. No further
specifics were known. :

I spoke withq mother, and she reported how she
had arranged for her son to be counseled by MacRae. This occurred

when q‘was about 16 years old. Some time later reported
to his movH®r that he was sexually solicited by MacRae and this took

place over hree hour period when he was unable to get away from

- MacRae. # described how difficult this was for to
‘reveal and he was described as very upset and emotional when e did
so. She states that -has never gotten over this. After his

contact with Gordon'MacRae,q noticed thatq increased
in his use of alcochol/drugs and started to runaway from home. No

,further specifics are know about the nature of the sexual solicitation.

@S just moved to Wisconsin a few days ago._q will
forward his address and telephone number so I can speak with him
directly. : : '

/

1

Investigation to continue.
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Supplement Report

Case# Officer ID Report Date Offense Date Time

, : R
_’ "UMCLAUGHLIj034 | [ 11/16/1993 | [ 08/27/1992 | [1237] Cuas
Narrative: o =
15N0V93
I spoke with ﬂ who reported to me that he was watching the
news on channel nine when he saw the place he was trying to describe
to me during one of our interviews. was taken to a location, near

Hampton, while spending the weekend with Gordon Macrae. He didn’'t know
the name of this place/building but knew it was in a town close to
Hampton. While watching the news he saw the building that he visited.
This being St. Francis’ in Rye, New Hampshire. The building is
scheduled to be closed by the catholic church.

I called the Rye Police and asked them about the building. They said
it is owned and operated by the catholic church. That it used to be
used for retreats and then for AA meetings and such. I asked them to
take some pictures of the building for this investigation.
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Supplement Report

[JMCLAUGHLI|[034 | [ 01/03/1994 | [ 08/27/1992 | 1237 |

| ' Case# Officer iD Report Date Offense Date  Time - o oan
-, e

Narrative: , ' :
06DEC93 ‘

I called Derby Lodge (869-2210) and spoke with one of their directors
with the first name of Cathy. I told her who I was and that I was
looking to identify a former staff member who worked there in 1984
with the first name of Debbie. Cathy knew who I was speaking about and
said that releasing her full name posed a dilemma since she had been
dismissed under bad terms and she felt as if she needed to talk to
other staff members before releasing her full name. Cathy then asked
which patient Debbie had contact with. I told Cathy that I could not
release his name at this point without talking to my attorney and
would have to get back to her with an answer. We arranged to speak
again in the afternoon.

I spoke with * and told her that I was trying to
establish a list of witnesses that would have seen ., Qand-
in MacRae’s presence. She said their were numerous persons who had
done so. She mentionedq as a person who seen the boys and
who seen them in the rectory wil MacRae.- told me that in 1987 she
~went with Laffond.to the lower Main Street ST Joseph’s cemetery to
ook at a plot for her mother who had Just died. — started to
speak about MacRae and made mentioned that her boys spend a lot of
time with him but that they are all smart and she shouldn’t worry
about them. Looking back feels as if was warning her about
MacRae but she was to upset about the death of her mother to fully

understand.

I told- that MacRae testified that he never counseled She
couldn’t believe this and said he cerfad did and on a number of
different ions. She stated that %of

had attended a counseling session gith and
MacRae had told her that she should get an abortion. was very
upset and her parents-as well as met and discussed what to do
and further discussed MacRae'’'s opinion about getting an
abortion. .

was also told that MacRae states that no one under age 18 is

allowed above the first floor and that he state hat he did not have
any of the boys stay the night in the rectory. states thatq
stayed there numerous times and that MacRae would call her to let |
know where he was. This bothered and she used to tell MacRae that
she wanted @l home, she feared was using MacRae so could
stay out late at night. She also recalled that in 1983 that bstayed
there for a weekend and that MacRae had been told that hwas acting
strange. This behavior included his staying in his room listening to
usic and a general withdrawal. -contributed this to the separation
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of her husband from the family. She spoke with MacRae about this and.
he offered to take‘for a few days and kept him at the rectory . .
overnight. When he brought -back he sat ‘down and told her that SRRy
‘he wouldn’t like what he had to tell her. MacRae then told ’that

2 thought that'might be gay.

states that their are a number of people that could dispute the
lies that MacRae testified to under oath. She also mentioned that
MacRae stated in an interrogatory that he has trouble with his memory. K
I told- that MacRae testified that he has no problems with his
memories.

also mentioned that Father Horne saw the boys with MacRae and
warned her against him. She felt at the time that Father Horne was
having a personality conflict with MacRae. I asked about Father Quinn
and she stated that he is now a monsignor and possibly still in the
Manchester Diocese.

1405HRS

"I spoke with Frederick Laffond of 15 Riverton Street, Keene. Laffond
works at ST Bernards church. Laffond was asked about MacRae. Laffond
stated that Macrae was at the church for a short time and he never
"connected" with him. During MacRae’s tenure at the church, Laffond
feels he might have had about two hours of total contact.

I asked Laffond about his 1987 conversation with—. He has
known- for years and they went through high school together. He
recalls being with her but not about the conversation he had with her.
e said it is possible.

Laffond has two sons and they also had the same opinion about MacRae
they felt he was different and stayed clear of him. o

Laffond said he received a questioner from MacRae’s lawyer and a

follow up letter saying that it needed to be returned or that they
would subpoena him. Laffond states he has a hard time thinking back and
has had a hard time with the questions. He was asked about other
priests including Father Scruton. He was also asked about the views
from the different rooms in the rectory. In order to answer these
question he had to visit the rooms because his job does not require
him to be above the first floor. In fact he has never been to the

third floor and only has been on the second a couple of times.

1450HRS

? returned my call and identified the worker at Derby Lodge
wi he first name of -as-

07DEC93

0815HRS

I spoke with— and asked that he write down some specifics
-bout the four incidents of counseling which resulted in MacRae

srforming fellatio on his person. I explained to him that we wanted
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to be.able to give the defendant this information so he could
differentiate between the different counts of the indictment. I also Qo
asked him to write down some specifics about incidents of fellatio
‘hat occurred in counseling sessions after age 16 but prior to age 18.
iomas started to give me some specifics but I told him to write this
down and I would get back in touch at the end of the week.

I told. that MacRae testified that he never counseled him. .
couldn’t beli that he would make such a lie on the stand. He
offered that who was a past girlfriend had attended one

of the counseling sessions.

I told @ that MacRae also testified that persons under the age of 18
were not allowed past the first floor. offered and

m as two subjects who have been on the second f£100 -
a elped Macrae move into the rectory and also assisted a priest

from the sea coast move into the rectory. This priest had a drinking
problem and had to_pe moved out of his assigned parish and into the
Keene rectory. is presently living in Georgia.

1300HRS

.I spoke with- and asked him to think about the two incidents
of fellatio by M e which took place in the rectory during the
summer of 1983 % I asked him to give this some
thought and that we wante e the defense specifics about these

two incidents so they can be differentiated.

I asked bout who might have seen him stay the night in the

~ectory. stated that Father Scruton was a witness to his having
:ayed the night. I asked about Freddie Laffond and said he was

around during the day but not at night. mentioned that a cook

would see him in the morning. He does not recall her name but stated

that she was elderly at the time. ' '

.

In the later 80’'s while - was in high school he would stop by the
rectory at night and noted that —was staying the night on
numerous occasions with MacRae.

8 =cknowledged that MacRae did live at first on the second floor and
then moved to the third. also stated that Macrae did have an
office on the first floor, or at least an office he claimed to be his

own. =

08DEC93

0800HRS

P called because he recalled that when he was a juvenile
e S sent to court because of a shoplifting incident. Gordon Macrae
came to court with him and part of court disposition was court

ordered counseling by MacRae.- stated that Capt. Walker of the
Keene Police Department was there as was Judge Talbott.

}30HRS
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I asked her about her son ever IR e
staying the night or being gn the second or third floor of the ’ Uodd
: -ectory. said that was in the upstairs of the rectory a
.7 suple of times that she knows of and probably a number of times that
" she doesn’t. She specifically remembered one time when she had been in
Connecticut for the day visiting her mother. When she returned to
Keene she went straight to the rectory, she is not sure why she did
'so. She used to go to the rectory at least once a week as a part of :
prayer meeting with other women in the church. Two other members of
this prayer group worked at the rectory. One lived there and the other
used to clean the rectory. When she got to the rectory she was speaking
e women .in the kitchen when they asked if she knew that her

withy

sonﬁwas upstairs. he askedq’if anyone had called her.
aThey informed her that as sick an ad to leave school and was

now with MacRae upstairs. explained tha.t- needed to have

an adult iaki!him from school and since she was out of state for the

I received a call from

day that had called MacRae who then responded to the school and
.checked him t. asked the women if she could go upstairs and
they said she could. She then went to the second floor and knocked on
the door. MacRae answered the door and let her into a living room where
was laying down on a couch. states she recalled

face as showing a great deal of relief whii seeing her and he aske

her to take him home.qadded that (§fifpad been up to Macrae's
living space before this incident as well. o

is attending UMASS this semester and will be home for the
holidays. I asked B to tell that I am still interested in
speaking with him it poséible. stated that does
sverything he can to avoid talking about Macrae and she has been
rying to get him into counseling. '

J

09DECY3

I spoke with Captain’Walker and recalls that Gordon Macrae was
involved with the -"ffamily and specifically with
when he went to juvénile court. Gordon Macrae was invol¥ed in’
counseling ‘

: I'checked‘with the court records and found the following:

‘1. That Gordon MacRae signea a document as a witness to the hearing
on 8/4/86 and references to @ coing to Derby Lodge.

2. A social Investigation by probation officer Sherwood Vacchs states,
", . .counseling in past with Dr. Rossach and with Father Macrae at ST

Bernards....".

3. A letter from Father Gordon Macrae on ST Bernard stationary to the
court with the first sentence being, "I have known the above named
juvenile as a family friend and counselor for the past seven years."

I asked the court clerk to keep these records for further review and
so that certified copies can be made. ‘

(. opEC93
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160strs ., tnrervizd o MG

s arranged_ came the Keene Police department for OV
1 interview. I spoke with in the I_nvestigation Division's

interview room. This interview went uninterrupted and lasted for

approximately one hour. ’

I spent some time talking with-about his present situation. He i

is recently engaged to be married and presently lives with his
girlfriend inH. His girlfriend is attending college
in‘ to become an elemMPhtary school teacher. works in a

hotel. They came back to Keene for the holidays. W grew up ag a

Lutheran. His mother, , worked as a secretary at the
) at the time of this
incident. ~ :

told me that he had a troubled adolescence which culminated
with his running away to California where he stayed for approximately
one year. He then came back to Keene and was still having trouble
getting along with his parents. His mother had met Father Macrae
through her employment suggested that'— see him for
counseling. She Oldﬂthat Macrae was a good guy and he would
like him. met Father Macrae briefly when he was at his house
one day. Subsequently he met Father Macrae at his mother's work place
and started to speak with him. He had a good impression from this
_encounter and arrangements were made for him to meet with Father Macrae
at the rectory. - explained that he had a substance abuse problem
and this was the reason for his needing counseling.

met with Macrae at the rectory on the first floor in an office.

- this office was described as the section of the rectory that sticks out
from the rest of the building and is closest to the church. sai
he looked at this first meeting and subsequent meetings as counseling
sessions. This soon became clouded and the contacts with Macrae over
the next three weeks became more like friends being with one another.

A couple of days separatéd the first meetings and then it became a
daily occurrence with dijjjjiii§spending up to ten hours with Macrae each
day. The first session in Macrae's office lasted for a couple of

hours.

The counseling session (when first meeting) consisted of Macrae asking
about what was going en in his life and about his use of substances.
Macrae algo confided that he had a problem with substance abuse
himself. ' said over time he found Macrae interesting as a result
. of the stories he told about his eriences and travels. While in his
first floor office Macrae showedﬁ a handgun and police badge
from the city of Baltimore explaining that he was a former police
officer. Macrae told stories about how he saved runaways, saved drug
addicts from the streets and other accounts. Macrae explained that he

stopped being a police officer because he wa!ied to help people and as

a police officer this was not possible. who was in the height

of adolesc rebellion felt that this was admirable and became more
enamored. hlso became more open about himself with Macrae.

" asked -‘if Macrae asked him any inappropriate questions. -
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said he recalls wondering why he would ask some questions but did not
have specific recall of what these ‘questions involved. I asked if
Macrae ever asked questions based on supposition. I gave the example
“at other victims have spoken about, that being if they would

rostitute themselves for money.- said this prostitution
Juestion rang a bell but he can’t recall the specifics.

The contacts with Macrae soon developed with_ coming to the
rectory and being invited to Macrae’s third floor living area. They
would sit on a couch together and watch videos which Macrae would
rent. These were not inappropriate (not porno) and in fact some were
Disney movies. As they watched the movies Macrae would sit next to
S ith his arm around his shoulder. He would escalate this to
: ing his shoulder, upper arm and the back of his neck. He would ask
%f this was all right to do.- said at the time he said
this, ,

e had no idea what Macrae’s ultimate motives were.

The event which ended the three week contact took place in the
afternoon of one day while in the third floor of the rectory. -
was sitting on the couch with Macrae and watching a movie. Macrae
ggested that they play a game called the "Road Map Game".
questioned what he meant and asked what type kid game was
that. Macrae saj would start the game and that. could stop
it at anytime.éexplained that he was wearigg an Oxford shirt
and no undershirt. Macrae then unbuttoned ﬁ
down. As he did so he touch his check and stomach. Macrae
following a line all the way down. Macrae got down _to
belt line and then put his hand into his pants. that when
Macrae’'s fingers touched his pubic hair that he jumped up and threw
his hand away from him. said he was shocked and hurt by Macrae
eing this to him and that he was full of adrenalin. He swore’'at
fMacrae who was trying to calm him down. Macrae tried to apologize and
say that hﬁiot mean any harm and that he hoped that%wasn’t

id he was

offended. said he was shaking from this experience an e ran
out of the rectory and over to ST Joseph’s school where he found his
mother who was still at work.

Fexplained to his mother a hat Macrae had just done to him.
"H1s mother did not believe him. ﬁsaid he understood this later
because he had not been a trouble tree adolescent. His mother later
pelieved him when she saw that Macrae was arrested (first time) back
in 1989. '
I asked— about any signs of this event occurring. said
that just prior to the attempt by Macrae that he was especially
affectionate oi the couch and touching and massaging him a great

deal. I asked if Macrae was sexually aroused when this occurred
and after giving this some thought — said he can’t be sure.

?said that Macrae was a very,strong man who liked to wrestle and
ce fight with him. he would let qunch him to the stomach as
hard as he could to prove that his-stomach was hard. He explained to

that he got this hard stomach from drinking and hat his liver
rock hard. ’ '

-further explained that as hé sat on the couch Macrae would sit

shirt from his neck’

Ce;
e
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next to him and have his left arm over hd : er. Macrae 54
would then have his right hand on ? right leg. said he
was not really alarmed by this becausea lot of trust had built up
“etween him and Macrae apd was looking at Macrae at the time as a
ather-figure. I asked* if Macrae also asked if this touching was
all right and he reflecte ack and said he did. ithen told me
that the question made him almost feel like he was back at that time.

and spending =

’ also said that Macrae was always buying him i

mon on him. This included a lot of bought meals. also
reported how he was out in a store with Macrae and commented that a
watch in the dj counter really looked great. Macrae then bought
him the watch. also recalled getgtd ive and ten dollar

amounts from Macrae as spending money. also said that Macrae
always spent money renting the movies they were always watching.

qrecalls taking a couple of showers at the rectory. said
he asked to use the shower and does not believe that Macrae _saw him
undressed. Nor did Macrae ever undress in front of b
never spent a night at the rectory. I told_t at Macrae .
testified that no der the age of 18 was ever allowed to be above
the first floor. said he spent a great deal of time on the
third floor of the rectory and this was with Macrae and that on a
couple of occasions another priest saw him there with Macrae. This
priests name could not be recalled.

I asked to check with his mother so we could fix the year and
the possible month that this contact with Macrae took place.

 —— |
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Supplement Report

Case# Officer D Report Date Offense Date  Time E N
- i ! oL A Y
JMCLAUGHLI 034 | [ 01/04/1994 | [ 08/27/1992 | [1237]
Narrative: =
‘04JAN94

I had interviewed q and he was unable to give an accurate
date when he had contact with Gordon Macrae. He was also abusing

substances at the time and needed to ask his mother for more

information about his contact with Macrae and the dates. felt
that his mother would have more accurate information then he could
report. Arrangements were made for and her son to

come to the Keene Police Station or an interview.

0900HRS

I spoke with—l and @l in the Investigation Division’s
interview room for approximately one hour. had prepared

some notes to refer to to give me approximate dates/time spans that
events occurred. Some of the information was different than what

recalled. said that after speaking with his mother he
recalled the scenario and believes his mother’s recall and dates-are
accurate.

~.

_was enrolled in the Landmark School (North of Boston) for the
1985-86 school year. In either late November or early December of 1985
qyzarted to have behavioral problems at the school. His academic
abilities were always good and showed no deteriorationi was
also showing signs of depression. was asked to leave the school
with the advise that he seek counseling. This would have been in
December of 1985. worked at the St. Joseph school during
the 1985-86 and 1986-87 school years. She had heard that Father Gordon
Macrae had a good reputation as a result of working with trouble .
adolescents. She called him up and asked about his counseling*
and it was set up for him to do so the same night. This started a
three week course of contact between Father Mac and that
went through the Christmas season of 1985. would have been 15
~years old at the tJ ;o involved their having night and day contact
ae would keepﬁ up to date and eventually told her that
was having suicidal thoughts and had reported that he held a gun
up to his head at one point. i 4 he does not recall this h en
or telling Macrae about it. said at the time she asked
about his happening and he told her it had. This caused her to have
all the guns removed from the house. Her husband was living with
her at the time. Father Macrae assured @ that the crises
period was over for and that he onger a threat to
himself. This stopped the day to day contact. From December of 1985
until the spring of 1986 Gordon Macrae saw about once a week
“n average. This was not a regular schedule, Macrae would call up and
ay when he had free time and they would then get together.-
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believes that this co ~ontinued until either late April, .
May or early June of 1986. explained that Father Macrae
saw uring these less structured contacts under the guise that
‘e would be able to get more information and have a better chance of
J ssitive intervention if he did so versus seeing him during formal
-counseling contacts. ' ' . : : ‘

(&)

[,
e
o

During this last contact is when— came home shaking crying :
and reporting that Gordon Macrae had tried to molest him.w had =
his mother promise never to tell anyone what he was about to tell her.
He then reported to her about Father Macrae trying to sexually molest

him.

and - decided that he should go back to Father Macrae
and confront him about the molestatiopg. mpt. This took place the

day after the attempt was committed. . was very upset and angry

about Macrae trying this with him. | agreed_to do so but insisted
that his mother not be present. and d spoke about what
he should say to Father Macrae. drove Qiijj* to the rectory
and EMvent in to see Father Macrae alone. He came back after 20-30
minutes and told his that Father Macrae denied doing anything to

him and that told that he was a "scréwed up kid" and nothing
happened. was very angry about this denial.

In September of 1986 § returned to the Landmark school having

been counseled by Macrae. He came home for Christmas 1986 and then

returned to the school. His mother was called by the school and told

that as acting out and she needed to come and get him

tried to jump through a window on the second floor and had to be

. restrained by school personnel. He was then placed in a mental health

K:f acility identified as Baldpate Hospital located in Georgetown,

.-Massachusetts. stayed there a couple of weeks and then returned

home to Keene. was not getting along with his father who was
also identified as an alcoholic. One night he went to a concert with

i s in Springfield, Massachusetts. When he returned his father and

had some interaction which resulted in the father sending

to his room. Jeft the house and did not return for three

or four days. He then ran ‘away again shortly thereafter and his _
whereabouts was not know until & man called informing q that ‘
he had found hitch-hiking. He had shared a motel room wit ‘
in Chicargo. The man went throughglll wallet when he was

in the shower and called his parents to let them know that he was all

right when he last saw him but that he was now back on the road. About

three weeks later @iigpcalled his mother to tell her ~was all.

right. He would not tell her where he was calling from. states’

that he was in Sacramento, California at the time and he did not tell

his mother where he was because he thought she would call the police
and have him returned. This was in January of 1987 yhen’bwas 16
years old. *states that he eventually return n the Spring
of 1987 and lived separately from the family, but in Keene. .

_Hstated that when’ran away she called Father Macrae
and old NIm about this. He wanted to know why she was calling him

since he was no longer seeing for counseling. »
:xplained to Father Macrae that s called him in case w where
. -would have gone, that he might have a few clues from their
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having spent time together. Father Macrae said he h ideas where
would go but would tell her if he did call. & told.
Father Macrae tha ould probab not call him and he knew why.
sther Macrae said he didn’t know why ouldn’t call.
,1d him that she knew that_he had tried to sexually molest & and
that she had promisedqthat she would pot tell others. Fath?r
Macrae started to use fou anguage callingH a "fucking asshole"
and that he had made this story up about him because he had p ed
im during counseling to work on difficult personal problems.
said she couldn’t believe how foul Father Macrae was as he
spoke with her. :

I asked about issues Father Macrae said he was working on with *
She said it was on the troubled father-son relationship and with the

mother-son relationship. Father Macrae told that she did
not appear to care about her son. i said she told Father
Macrae that she loved her son and did not understand how she could say

that she didn’'t care. She is sure Father Macrae probably told her son
this during their contact.

,'alég said that Father Byron knows information about Father
- Macrae that might be helpful. He has told friends that it was very
difficult living in the rectory with Father Macrae. The older priest
who saw ] in the rectory with Father Macrae was identified as
Father Stephen Scruton. Another priest was also present and described
as legally blind was a priest called Father Michael. His last name is
not known to She states that Father Macrae would move the
furniture and play other cruel tricks on this priest to take advantage
of his failed vision. Fathers Scruton, Macrae and Michael lived in the
‘ectory at the same time.

tnvestigation to continue.
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Officer D Report Date Offense Date ~ Time

Case#
_ TIMCLAUGHLI|[034 | [01/28/1994 | [ 08/27/1992 | (1237

Narrative:

. 25JAN94 LEADS FROM“

I called the Winnacunnet High School (926-3395) in an attempt to locate
Dr. Robert Brown. No one at the school that I spoke with recalled who h
was. I contacted the SAU (926-8992) and they researched their records
and could not come up with a current telephone number or address. I
called information and they did not find a listing for a psychologist
in the Hampton area (within 30 miles) with this name. I ran a motor '
vehicle search with the name Robert brown and it came back with close
to 200 possibilities. I called DET Waudel (929-4444) of the Hampton

" police department. Waudel recalls Brown and will attempt to search out

where he is at this time.

I called DCYS in Concord (D. Beaton) and asked them for a telephone
number for Marilyn Fraser. She no longer works for DCYS. She works in
a private counseling business called Precious Resource, the telephone
number being 225-4335. I called this number and left a message for

Marilyn to call me.

< called Judy Patterson (778-6689) at her office (Employee Assistance)
nd left a message for her to call. g : ’

I spoke with Monsignor Quinn and asked who Father Jerry was. A
reference to this priest was made bY' It is believed by -that'
Father Jerry saw him having some type of contact with Father Macrae in
the Hampton rectory. Quinn told me that Father Jerry is Father Jerry -
Boucher. Father Boucher denies ever seeing . having any contact with

In fact .. reported that he saw father Boucher years after the
abuse and Father Boucher did not recall who he is. Father Boucher is
presently assigned to a parish in Milford.

.T called the San Alfonso Retreat House in Long Branch, New Jersey (908
222-2731) in an attempt to locate Father Michael Barrett and was told

that he will return on this coming Friday.

I faxed the attached letter to the Division of Social Services in Lynn
Massachusetts seeking records on Gordon Macrae. Telephone (617)

592-3380.

I called Troop C for Trooper Kelly to remind him of his promise to
give us further records/information on Macrae’'s 1988 auto accident. He
was not in so I left a message.

ear old male who was molested by Macrae at Spofford Hall. I contacted

and met with negative results. “was the

KEENE POLICE
Thursday, August 29, 2002

Page 10f 3




the — Police and they do not have a listing for this family.
I called telephone assistance and although they have a listing for

) it is not the correct subject. I ran

‘ name and date of birth through motor vehicle throughout the
aited ates and did not find any license on file. At the time of the
incident the family used an attorney, Richard LaSalle. I called his
office and left a message for him to call. '

-1255HRS

I spoke wit and she confirmed that about nine
years ago she went with for a counseling session held by
father Macrae. She did not want to comment on what they discussed and
the reason for the session. is reluctant to speak. I told her
th simply wanted to know 1f she met with father Macrae and @i

for a counseling session and she confirmed this but did not
want to comment further. I asked if during this counseling session if
Father Macrae counseled her about getting an abortion and she said
she did not want to comment.

1320HRS

niversity of Massachusetts (413) 545-1515 and found
I telephone number listed as ) . I called
this number but met with negative results. :

1345HRS

I contacted Father Peter Lechner’s office (505 829-3586) in New
Mexico. Lechner has a voice mail system which states he is out of

tate until January 29th but that he checks his messages daily. I left
4 message identifying myself and office and alerting Lechner to our
April trial date and our need to have him testify. I told him to
contact me with regards to where he will be so subpoena service can be
made. i

Dr. Guertin-Oulette is not listed as a psychologist in the Manchester
area. No listing for him is available. I contacted State Licensing and
found an address of Maine,

‘called information and got the following number

I called and spoke with Dr. Henry Guertin-Oulette who is now retired
and living in Maine. He states he will be at this address and can
accept service at any time if we need him for trial. he said he is
vaguely familiar with the criminal case against Father Macrae. He
states he has sparse records, "a few letters”, regarding Macrae. he
has been contacted once a while ago by Father Macrae, attorney and
then did not have any further contact. He did not want to comment over
the phone about his contact with Macrae other than to say that he
recalls his having counseled him.

28JANS4

1200HRS
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Marilyn Fraser returned my call. I told her that we were interested in
her possible testimony at Gordon Macrae trial which is now scheduled
for April 25th, 1994. I told her that we would be interested in her
~ecall about the Hampton incidents and about psychological reports she

ad received from Dr. Henry Guertin-Oulette. Marilyn expressed some
concerns about answering questions about her involvement in the case.
She still works for the State of New Hampshire but not at DCYS. She
said said she felt more confident if she could contact DCYS and their
attorney about what she can reveal. I asked her to do this and to call
me back when she had her concerns addressed.

1245HRS
I called Father Michael Barrett and found that he will not be in until
late afternoon. I left a message for him to call me on Monday, January

3lst.

" Investigation to continue.
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Supplement Report

KEENE POLICE

Case# Officer ID Report Date Offense Date ~ Time C oA
lﬁ [JMCLAUGHLI'(034 | | 02/01/1994 | | 08/27/1992 | | 1237 ) | Cuwidy
Narrative: | ~
31JAN94
1030HRS

who is listed as a witness in
is listed as a person
was never present "overnight or

I spoke with |
Macrae’'s alibi defense motion.
who can attest that

otherwise" at the Hampton rectory within the June to October 1983
time span.

” said she submitted a statement to Gordon Macrae’s
attorney in which she stated she could not recollect a boy with the
name of visiting the rectory. She can not be certain
that he didn’t. t can’‘t recollect from the name or from the
iption of that was in the letter,

that he ha

- does recall that lived there and ha
friends over at times. she was confused by the
letter from the attorney and further confused when told that h

( as an She can’t be certain if he stayed there or

“. aot, just that she doesn’t have a recall of him.

“ identified the cook at Hampton at the time as Mildred

Warren (Millie) who .is now deceased.

1100HRS

and asked him about the visit to the Hampton ‘
rectory. old me that he recalls the controversy with the

sisters assigne o Hampton. He recalls during his visit that their

were signs that had the letters "SOS" which stood for Save Our

Sisters. He also recalls that at least one, if not two priests, were

present when he had dinner in the rectory. He believes he will be able

to identify at least one of these men from photos. He described one of

those men at the dinner at being tall and thin and having a beard.

I calle

I asked about him visiting Hudson families with Macrae. He said he did
and recalls one family specifically that lived near the Merrimack
River. They had a boy about his age that he played with on visits and
recalls their going to a rope swing near the river. He also recalls
playing with an entendo game (succor) in the basement of the house. He
believes he can identify this house visited. He also recalls visiting
another family in Hudson with Macrae as well. He denies ever staying
«with one of these families when Macrae was not there, as alleged in
acrae’'s motion (page 11 e).
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I asked about staying overnight in other church rectories in 8 béﬁg
Nashua and Merrimack. He states he did not stay overnight in rectories

\ Merrimack and Nashua. Macrae’s motion makes reference to police

;ports. A check of my report shows the line:

"I asked about the trips that father Macrae used to bring him on

Most of these occurred on the weekends and sex would usually occur. Suc
locations as Hampton, Nashua, Merrimack and Groveton are examples of :
locations that GENEEERgvent to with father Macrae. On these trips <
‘and Father Macrae would stay at church rectory or at Father Macrae'’s

friend’s homes. Sexual contact would occur in Father Macrae’s vehicle

and/or at the residence where they stayed for the night". (report #1)

Evidently Macrae inferred that q'meant that he stayed in rectori
in the towns mentioned above, when he did not intent to infer this at a

1345HRS

Father Boucher returned my call. I made him aware of what he is
alleged to be able to testify to in Macrae’s motion to the court
regarding his alibi defense. Father Boucher states he recallg the

family name and some of the kids. He states that theb
boy(s) were at the Hampton rectory a couple of times but he can not
recall if they stayed the night or not. He further could not recall
if they were there with their parent or with Macrae at the time.

I told him howq recalls having a meal (salmon) which was
served by their house keeper and that two other priest were there.

~ather Boucher states that the other priest would have been Father
:orge Robichaud who was also there with him and Gordon Macrae. George
would have had a beard at the time and is tall and thin and this is

consistent with description. Father Boucher said that it is
possible that ) may have been at the rectory, that he (Father
Boucher) was not there 24 hou day. Father Boucher further stated
that he could not argue that did not stay the night as he

claims or that Gordon Macrae might have molested him at the rectory.

Father Boucher filled out two questionnaires for Gordon Macrae'’s
attorney and retained copies. I read Father Boucher a section from the
motion that stated: ' ’

"This individual should attest to the fact that |l J did not
visit the Hampton rectory, overnight or otherwise, with or without the
defendant during this time period."

Father Boucher responded to this by saying "not true" that he could not
attest to this. I continued and read him about the issue dealing with
the lawsuit and news coverage over the nuns who lived on the grounds.
Father Boucher stated that this had "nothing to do with it". I read

the last section about him as the supervisor being unwilling to
tolerate Macrae driving to Keene and his unavailability and he said
this "sounded crazy". :

~ather Boucher volunteered that he had met Gordon Macrae when he was
rying to study for a religious order and trying to enter the
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priesthood in the New Hampshire diocese. He said Gordon was ‘
penniless and came from a dysfunctional family. He added that Gordon
told him that his father committed suicide. Father Boucher was the
~astor in Hudson at the time and he offered Gordon a room at the

ctory. This room was for his use when he was in between school
semesters. Father Boucher said he never had any indication that Gordon
was being inappropriate with children. '

Father Boucher said that when he worked with Gordon as a priest in
Hampton that they knew each other’s schedule. If Father Boucher was
going to be out for a few days then Gordon knew this ahead of time.

I asked Father Boucher specifically about - claim that he caught
him and Gordon having contact in the rectory. Father Boucher said he
heard this on the television news and went "catatonic". He states this
never happened. He has met bout two times in the rectory and each
time @ffjvas around the secretary’s desk on the first floor. He never sa
ammon the second floor of the rectory. He does not believe that he ever
had a conversation with @ that went past a slight greeting when seeing
him on those two occasions. ‘

1445HRS

.I” spoke with q and after identifying myself told her that
her name and that © er husband’s appears in Gordon Macrae’s motion
before the court. I said that I was checking to see if she was going
to testify to facts listed in the motion. She said this was the first
time she has heard of this, but that possibly her husband had more
information about this and did not tell her. I read to her what was in
“he motion and again she stated this was all new to her. She did not

\nt to confirm or deny these facts until she spoke with her husband.
she asked why I would be checking and I told her that others were
listed in thi otion and they were unable to testify to what was
listed. &did not feel comfortable talking further until
she spoke with her husband. I gave her my name and telephone number
and asked her or her husband to call me back. They may be unwilling to
speak further.

1500HRS

I spoke with Father Michael Barrett and asked him about .
He recalled but could not specifically recall if he saw him on
the first or second floor of the rectory. He said that Macra used to
"run with a lot of kids" and specifically mentioned the&

family. He said he never thought that anything improper was going on
between Macrae and any children. He did not think that Macrae’s
relationship with the ily was anything but appropriate. He
said that both would be in Macrae's third floor
living space watching videos™ mber of different times.

Father Barrett discussed how he could not testify that theP boys
ever spent a night with Macrae. He states he probably would have seen
them leaving the next day if they did stay. He told how he used to
have a suite across from Macrae on the third floor and they then
~switched sides and Macrae had a petition build for further privacy.
1en Barrett was on days off he was out of the building and can’t say
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who Macrae might have had for a quest.

Father Barrett recalled a boy with the first name of -who was from
_treatment center in northern New Hampshire who did spent the night
th Macrae. This boy had to be returned to the treatment center in

uorthern New Hampshire the next day and Macrae was unable to bring him

so Father Barrett and Scruton did this for him. His full name can’t be

recalled.

Father Barrett was at ST Bernards from June of 1985 until November of
1986. He said at one point Father Scruton did have a rule that those

under 18 were not allowed past the first floor. Father Barrett had his
office on the second floor and he was not allowed to counsel children
in this office nor allowed to use Father Scruton’s first floor office

space.
1530HRS

I spoke with Father George Robichaud about his name appearing in the
motion. He states he does not remember P (the name) ever
visiting with Gordon Macrae or without him. I gave him the

description of the meal and those around the table when

visited. He identified himself as the priest with the beard. I told
him about salmon being served and he said that this was something

that Millie would have served. He does not recall being there
but can’t say he wasn’'t either. He is not aware that - spent
the night, but at the same time can’'t exclude it either.

01FEBY9%4

" sent a TT message to the Hudson police asking them for Polaroid

’

S

Investigation to continue.
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Supplement Report

Case# Officer . ID Report Date Offense Date Time oo
l[q [UMCLAUGHLI' 034 | [ 02/22/1994 | [ 08/27/1992 | [ 1237 ' R
Narrative: .

01FEB94

I spoke with Leo Demers about his name being in Macrae's alibi defense’
motion. Leo stated that he has known Macrae for a number of years.
This started when Macrae was a student at a religious order located in
Hudson, New Hampshire. Leo confirmed that he has communicated with
Macrae’s attorney and has filled out the questionnaires. I read him
the section form the motion (page 3 c), specifically, "Other friends
of Defendant in Hudson should state that Defendant visited them every
other week in this spring/summer and was never accompanied by ,
_or'—." Leo said that although he is sure that
Macrae visited, it was not every other weekend and he characterized

‘Macrae's visits as "sporadic'.

Leo does not know the name of—and can’t recall his

ever visiting his home. I asked about his having an entendo game in

the basement and he confirmed that his son had these games. is son
does have blond hair and is identified as o
Nashua. I was given is home telephone number which is He

-eaches school in Hudson. Motor vehicle records reveal that
has .and that he has blond hair and

. .iue eyes. — thou the boy he played with on his visit was
close in age to his own. is 24 years old and - is 26.

Leo recognized that we are talking about a visit that might have
occurred about ten years ago. He can’t recall it himself but his son
might be able to recall. Leo is unaware of a rope swing near the
river. His home then and now is about a 1/2 mile from the river.

I told Leo that when I - spoke with his wife the day prior that she
seemed alarmed about not knowing that her name was on the court
document. I told him I hope she was not concerned about my call. Leo
told me that his wife:was in a very "disruptive period" in her life.

1430HRS

I spoke with Wil and he read a letter which was faxed to
him by Attorney Kock. This letter states that he was contacted
by several of the persons I had spoken with on January 31st who
complained that I was "threatening" and other negative behavior was
noted. Kock wanted me off the case because of Macrae’'s law suit (which
we have not yet received service). Kock stated that because of the law
suit that I was less than objective. Kock wanted me to notify each
person that they did not have to talk to me, that he have a >
representative from his office present, and that the conversation be
ped. I told- that I would not contact any other witnesses in thi
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case until I heard back from him. I told him that I was shocked by Kock
accusation and that they are groundless. 1 speculated that the only per
I spoke with who might have lead Kock to write his letter was the Demer
vs Demers was unsure of she should talk so I referred her to her husba
fore commenting further. She followed through with this and her
ausband later called me back and answered questions. Kock complaining
that T am less than objective pales in comparison to a letter he
mailed to potential witnesses. This letter states that Macrae is
innocent of charges and then goes on to solicit help on his behalf.

The other conversations I had with witnesses from the day prior were

all amiable and a few were actually pleasant. I Told -that I am

at a loss with regards to this complaint, if indeed any were actually
received by Kock.

02FEB94

1300HRS

I received a call fromig I Lo informed me that it was
business as usual with regards to my following leads in this case.

1305HRS

I received a call from Father Gorski. I explained to Father Gorski
that his name appears on Macrae's motion. Father Gorski said he was
contacted by Macrae's attorney some time ago and asked a number of
questions, which he complied with. I read the section of the motion
dealing with Father Gorski, that being:

‘either Defendant nor ‘were ever present, overnight or
_therwise, at this church rectory after June 15, 1983. Gordon Macrae
was in Keene, and could not have been present at the Hampton rectory

between June 15, 1983 and October, 1983 as — alleges."
Ve

Father Gorski stated that in came to the Hampton church in the middle

of June 1983 and that Macrae never came back and stayed a night with

or without an adolescent male. Father Gorski added before I could ask,

that he had either Wednesday or Tuesday off each week and he was not

present in the rectory  for these nights. He thus can’t say who was

there and who was not.

On page 12 and 13 the - motion lists Father Gorski as a witness that
Macrae never visited the Merrimack rectory. Father Gorski states this
is so. I did not ask further questions about this since does
not claim to have visited this rectory with or without Macrae.

I reviewed the information I had just received from Father Gorski. He
confirm the information and I thanked him for the return call and

time.
03FEB94

1055HRS

rlynn Fraser called and said.that she feels bound by confidentiality

8\: A
(AR S Bt
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laws and can’'t discuss her role in this case. She also said that since

this happened so long ago and that she was involved in a lot of - S

different cases that this is unsure that she would be of much
-ssistance. At the same time she stated she was unsure exactly what we

re asking of her. I told her that T understood her position and I
.1d not want to question her in light of the confidentiality laws. I
told her that I would pass her concerns along to the Rockingham and
Cheshire County Attorney’s for further review. :

17FEBY94

1825HRS

I spoke with : e
in reference to this case. was aware that Macrae ha een :

in trouble in the past but h id not seem to understand that Macrae wa
back before the court. &l rcca11ed how he went on an overnight trip
with Macrae and another male his age was on the same trip. This
occurred when Macrae first came to ST Bernards and he was still an
acting priest. would have been fifteen (1983) at the time. - -
not recall the reason for the trip. They traveled by car with Macrae fa
into the state of Maine. They stayed the night in a rectory. Also
staying the night in this rectory was two nuns and one other adult .
male. said that this rectory was huge and had 15 or more rooms.

is not reporting any sexual abuse or solicitations.

did recall how Macrae lied to him and the other boy on the trip.
~ told how Macrae reported to them how he had two children of his
own, how he had adopted another child, and how he was a police
<fficer.
ol did not want to reveal the name of the other boy on the trip. He

‘preferred to talk with him first and see if he wanted to participate

in this investigation. said that this other male used to work for
Macrae at the church« ‘

I asked__ about going to the rectory. He said he was never in the
living area of the rectory. He met Macrae at socials conducted after

the Sunday masses.

ounger brother —

He also knew Macrae.

22FEBY%4

0820HRS

I spoke with @ BB -bout his recall of a visit bym
 can not remember Father Macrae bring an adolescent boy with him
on nay of his visits. »

Investigation to continue.
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Supplement Report

Case# Officer D Report Date Oftense Date  Time - oo
P JMCLAUGHL||034 | [02/24/1994 | [ 08/27/1992 | [1237] ' Cudy

Nar;ative:

22FEBY94

1745HRS,  INTERVIEW WITH §

I contacted % UMASS and he consented to being interviewed over
the telephone. was not all that aware of Macrae's present legal
situation and was not contacted by Macrae as a potential witness. This
seems odd in light of the fact that Macrae is trying to use an alibi
defense and - spent considerable time with him. But as the
interview continued it became clear why Macrae would not be offering

as a witness.

said that he met Macrae through his affiliation with the church.
His brother, —, also met Macrae and they were both counseled by
‘him. @ explained that he did not get along with his brother at the
time and his mother arranged this counseling with Macrae. -went on
to explain that his relationship with Macrae continued and he felt
that Macrae was trying to be His absent father, a situation that '

resented.

{ ’»made reference to his having stolen Macrae's checkbook and that he

. _gdad explained his reasons for doing_so. W told me that his reasons
were documented in police reports.-méde it clear that his reasons
for committing this crime against Macrae did not legitimize his illegal
acts. A review of the report indicates the following:

I asked’ how he had gotten the checks. He said that father Macrae
had given him a key to feed his animals one weekend, and that he went
in and stole them then. - said thatffjJif bad told him a lot about

Macrae, that Macrae was a nice guy, but that he didn't think he was a
nice guy as } had said he was. said that this was a way to get
back at Macrae by cleaning out his bank account, for something that he

didn't like about Macrae."

"I have known Gordon Macrae for about 4 1/2 years. He was a close
friend of my families, as well as a close friend of mine. Over the
years we spent alot of time together going to dinner, on trips, to the
' beach, and watching television. After all these years, I started to
get thoughts that perhaps Gordon was gay, and that perhaps he had been
my friend because he just wanted to use me. He was trying to be a
father to me, telling me who I should be friends with, and who I
should not be friends with, what to do and what not to do. I didn't
like that, and after awhile, I decided that I was going to get back at
‘him for those reasons." '

When I was over his apartment feeding his fish, I saw the checks in
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one of his drawers. I decided to take some, so that someday if I o
wanted, I could use them to get him. I took one of the little books of Qo
checks. I took these checks on the Thursday before the checks were W
ashed, which was July 2, 1987."

o

c?

Now that I have had some time to think about this and what I have
done, I realize that I have made a mistake. I really don’t think that
Gordon is gay. and he was really just trying to be a good friend."
(From Statement by to SGT Brown/dated 7-16-87)
(see attached statement) ) .

q explained that early on with his contact with Macrae that a man
with the first name of i} and who was a member of the YMCA
approached him and warned him about being careful around Macrae.

I asked what form this warning took and he said that this man told
him that Gordon had a life-style that - should be careful about.
This matched up with ‘s suspicions that Macrae was a homosexual
and that Macrae was trying to father him. believes that his

being vigilant about Macrae probably saved him from being sexually

abused.

I asked about Macrae'’s conversations with him. - said he

doesn’t know what to believe and what not to believe when it came to
Macrae. I asked him if he ever spoke about his (Macrae’s) father.

said he did and that Macrae told him how his father killed himself. I
asked by what means and ‘thought Macrae said his father shot

himself. He then said he really couldn’t recall specifically but felt
that a gun was involved. I asked if Macrae ever said anything about

is being abused as a child and_ said he hadn’t. ,

,g said he initially thought that Macrae had a very disciplined 1life,
and that he had a very disciplined character. This was up to the point
that he acted strange towards him. This involved his putting his hand
on s knee while -they watched television together. then
reacted by striking back at Macrae by taking his checks. ) said afte
this incident Macrae did not act improper towards him. I asked if
he questions his relationship with Macrae in light of the allegations
presently against him. said that if the allegations are true then .
Macrae did not lead the discipline life he thought he did. At the same
time his over reacting to Macrae’'s touching might have saved him from
being abused. - said, "maybe that’s what saved me".

After the check book incident, - said he felt that-his relationship
"with Macrae was normal. He feels that although he was a kid that they
both benefited from the relationship. They had good discussions, played
chest and went out to dinner together.

S was asked about his contact with Macrae at the church rectory. He
said he was counseled by Macrae on the first floor. He recall two or
three times when he went to Macrae’s living quarters, but does not
recall spending much time there with Macrae. His going to the
second/third floor involved his helping to move something or his going
to locate a book. He does recall pending time watching movies with
Macrae on the first floor of the rectory.
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I asked about trips he went on with Macrae. - said he recalled.going ‘ ‘ .
~on a trip that involved going to another town and helping a "soon to be Wyt
oriest", who was on a motor cycle, to follow them to either the Surry
am or another dam for an outdoor outing. - does not recall

anding the night with Macrae at any rectories. :

(@9
[
s

? does not believe that Macrae owned a video camera. He said that
acrae’s sister did own a video camera. I asked about other cameras
and said that Macrae did not appear to be involved in much - 3
picture taking. He could not give any facts about his ever owning any
camera eguipment. ‘states that he was never video tapped by Macrae.

said that he recalls undressing in front Macrae a number of times

because they often played handball together at ‘the YMCA. ’ said he
would be uncomfortable while undressed in front of Macrae but he is
unsure if he felt this way because of the way Macrae was looking at
him or because he was in the mist of puberty. This undressing was to
shower and never went into the whirlpool with Macrae.

‘»recalls the_ boys by name. ‘In fact he mention T

and said he knew him as a friend of Macrae’s and that iw an ,
- mypright individual". He also recalled that % older brother - ’
Estayed with Macrae for about a week Macrae was living on
==Road in Keene. He did not recall coming in contact with

P but said that he recalls having a conversion with Macrae abo
1§ presence.

’ said that Macrae facing charges of having sex with adolescent.

vs is "not shocking at all" to him. That he, "had this premonition a
ong time ago", about Macrae. added that he was an altar boy and
me in contact with other prie Mncluding Macrae’s pastor at the
_ime, Father Scruton. He said in light of what has happened in this
country with regards to catholic priests, that Macrae’'s arrest is not
a surprise to him. said he was glad that he was alert when around

‘Macrae and that Macrae "didn’t get to me".

said that when Macrae was arrested in 1988 that this was a "big

" issue" for him. He was having trouble at home, at school, and with
police and then Macrae was arrested. His having a well known
relationship with Macrae was not helpful. I mentioned that Macrae was
really consumed with reporting to him about his arrest so that he
would not read about it in the paper or hear about it from anyone
other than himself.- \ said that that sounded like Macrae but that
he never had a conversation with him about his arrest- Macrae later
got in trouble  for trying to contact him.

said he recalled Macrae talking about hls be:Lng a police officer.
He said he looked up to him as a result. He did not see any badge or
gun like others in this case. He said that Macrae used to have a gun
collection and sold it to a local gun dealer.

‘ told me that someone like Macrae was "denying their own humanity,
when he entered into celibacy” and that his crimes were predicable. I
did not speak further about this opinion/theory. I did ask about

vether or not Macrae ever spoke with him about sexual issues. '
:id he tried to bring up the subject of his. having girlfriends
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and Macrae did not want to talk about girlfriend with him.

T asked about the intercom between - bedroom and Macrae's
jartment. -said this is true and they had this set up when living
- . on Summit Road. When they were going out Macrae would call him and
cell him to let him know when he was ready and they would then meet in
the parking lot. This intercom worked by radio. '

said his contacts with Macrae involved just the two of them. G

said he would never want to be with others since their conversations
were personal in nature.

I questioned- about his telling his grandmother and mother that he
was sexually abused by Macrae. He gave me some history about his ‘
relationship with his mother -and how their is no trust from him to her.
He said she would never keep a confidence and how she would c&dll the
police when ever he did something wrong. He explained that he
constantly felt betrayed by her and told her that he was abused to

hurt her.

was brought up catholic and he added that "Gordon helped me out of
that". He no longer practices his religion. He said when it came time
for his confirmation that he would skip classes and Macrae would help
him out with his mother who wanted him to attend. ’

I asked specifically what caused -to feel that Macrae was coming
on to him. He said he was watching TV on the first floor of the rectory
" with Macrae and Macrae put his hand on his knee while seated beside
~im. Macrae did not move his hand up his leg or make further advances.
y also noted how Macrae would look him over while in the car.

: -offered to answer further questions if needed.

1830,Interview over. ,
P A

/!

FT
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Supplement Report

Case# Officer . D Report Date Oftense Date' Time
| (UMCLAUGHLI (034 | 05/17/1994 | [ 08/27/1992 | (1237 -

(@]
o

D
o

Narrative:
25MAR94

1100HRS

A male subject who did not want to identify himself called looking for
me. I was not on duty but in the station and took the call. The caller
identified himself to me as asked if I would come
and speak with him and that we had gotten off to a bad start some
years ago and he wanted to speak off the record about Gordon Macrae. I
arranged to meet - at his home in Swanzey at 1300HRS

1215HRS

I arrived at «f§ home and we sat in the livingroom. This
conversation lasted for approximately two hours and was_emotional for
at times. During the course of this conversation confirmed
that he had been sexually abused by Gordon Macrae. That his stealing
Macrae’s checkbook and cashing his checks for money was to buy a gun.
wanted a gun because of the power that the gun represents.
wanted Macrae to stop molesting him. Macrae did stop the molestation
| * :cause as A explained it, Gordon knew I was "serious" about the
sctivity stopping. :
L WY }
I asked about the filming and M said that he still does not believe
_ that Macrae filmed him. It is possible that he was filmed
surreptitiously. I told T had other cases like this. This is
possible, assured me that he did not lie about this in the past.
That he does not have any first hand knowledge that Macrae ever
filmed him. But he was involved in activities that could have resulted

in what ”states he saw on video tape.

I asked-if & and -are telling the truth about their
molestations. @iPsaid they are. He also told me that he was warned
by a man with the first name of- that Gordon liked to have sex
with boys. 4ii# said this man used to go to the Keene YNCA a lot and
he was a sponsor of Gordon’s at AA. This warning was of little use to
Wgp because it came after his molestation.

I covered a number of same-sex male victim issues with @lj. He has
often wondered why Gordon picked him. He realized that he was
vulnerable at the time and that if he told that no one would believe
him. He also has some confusion about the physical stimulation versus
the mental dissonance that he had at the time of the contact with

Macrae.

- has a lot of anger towards Macrae for what took place and has
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often had thoughts about hurting/murdering him. His studying foreign

languages (Japanese and Chinese) have been in case his victimization

was ever made public and he had to flee due to embarrassment.

now recognizes this as a course of conduct related to his abuse and
ttempts at escape. He also has trained in martial arts as well.

&g asked about the names of the attorney’s representing the other

victims. I told him that I would not make any recommendations that I
would only reveal their names because it is a matter of public record.
I then gave him the names of the attorneys involved.

Safp believes that if Macrae found out he was a party of this case
that he would plead guilty. & feels that he would be believed and
that Macrae realizes this. showed me a letter he has written to
send to Macrae. This letter is simply about his studies at school and
not about his victimization or involvement in this case. Psaid he
wants Macrae to know what he has been doing for the last five years
because they have not had any contact. -is still unsure if he will
send the letter. »

The only contact has been through Macrae’s attorney via a
questionnaire. @B said he was not asked about his own victimization
in this questionnaire. He was asked about allegation about the
filming. “umge states he answered this truthfully, that he has no
direct knowledge that he was filmed masturbating. Again it could have
been filmed without his knowledge. '

reflected back and said that Macrae would tell him that 95% of
males masturbate and the other five per cent lie about it. He said
this is what Gordon would say to him. @ asked if Gordon talked
bout masturbation with the others (victims) and I said he had spoken
like this to at least two others. ’

ol «=s able to tell his mother about his molestation by Gordon last
night. He said it was very emotional for both of them. He states that
he can think of his abuse and not get emotional, but when he tries to
‘speak about it that he is reduced to tears.

feels their are a number of other victims in Keene who also are
having a hard time coming forward. {ifffs does not have any first hand
knowledge of others being abused. He does not believe that his older
brother is a victim. :

26MAR94 . | —

I found a voice message on my office phone from Attorney Peter Heed.'
Peter asked me to call him Monday regarding a call he had received
from

28MARI3
083 0HRS
I spoke with peter Heed and he confirmed that ﬂ had called him and

that he wanted to have an appointment with Peter to discuss his
rictimization by Macrae and how to proceed.

CO

Ci

~

TS
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16MAY94 VRSt
T spoke with e and asked about our meeti e said he had finals

his week and was planning on leaving for one week fromn today.
de said he had changed his mind about charging MacRae and instead
wanted to act as a rebuttal witness and was willing to tell the truth

if called upon, in that subpeonaed.

could then spend v

aound for trial in Sepetmber. He states he will be back by the end of

August to continue school at UMASS.

Investigation to continue.

e
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Supplement Report

: ‘Case# . Officer D Report Date Offense Date  Time e
[JMCLAUGHLI| 034  05/25/1994 | [ 08/27/1992 | 1237] | SRR

Narrative:
20MAY94

1003HRS INTERVIEW WITH eoiiliy ey

I met with Sl in the conference room. He had arrived at the Court
House with his mother, 4 preferre peak with us
privately and his mother waited outside. also
participated in this discussion.

‘told us about his plans to leave for— on this coming Monday
(May 24th) and how he will be returning for the coming school year.
He spoke about his willingness to testify and tell the truth as a
rebuttal witness versus bringing charges himself against MacRae.

@@ s2id he had been in contact with MacRae’s attorney and had filled
out some questionnaires. He said he also received a statement about
MacRae'’s character which he was asked to sign. il said he did not
sign this document as it was not his words. also told us that
MacRae had some assistance of counsel by a California law professor
and with a woman by the name of who had recently passed
_ 1e New Hampshire Bar. ¢mmws® had interviewed him and he revealed some
£ his abuse by MacRae. wyyl® was helping MacRae because she was or
still is a friend of his. wgm said that (e was upset with his
disclosure and she contacted MacRae by telephone and confronted him.
' belief that MacRae confessed to ' about abusing

- explained that MacRae is a good manipulator. That he enters a
"new society" and begins by getting to know people and presenting a
certain image. That he establishes a good reputation before attempting
any sexual abuse.: B also spoke about MacRae'’s continued financial-
support of him. said that MacRae might have looked at himself as

surrogate father and as a result helped him financially when
needed. This has continued to present. It was also discussed that
MacRae might be acting out of guilt over the molestation, ’ states

: is unclear to him what MacRae'’s motivations are.
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QEP® oxplained that the sexual activity he had with MacRae took place
during a two month period during the spring of 1987. e was fifteen
rears old at the time. He explained that he met MacRae in 1983 and he

5 not sure what plans MacRae might have had for him then but it did
culminate with sexual acts in 1987. He described a lot of activities
with MacRae which included games of chest, eating out, movies and time

spent with one another.

All of the sexual activity took place on the third floor of the ST
Bernard’'s rectory. Wiy estimates that their were five or six incidents
in which he was fondled by MacRae. -stated that Macrae would
masturbate him. He also recalled one incident including the which pair
of shorts he was wearing and Macrae started to rub the inside of his
leg and he (I oot aroused. MacRae then suggested a game he called
the "robot game". i was allowed to treat Macrae like a robot and
issue instruction of left, right, up and down as Macrae held his
penis. ‘

SN 21s0 reported that one incident involved oral sex. Sl explained

that Macrae used his mouth on his (il penis. He does not believe
that he ejaculated into MacRae'’s mouth when this act was performed.
WP s:2id it was his idea for Macrae to perform this act and MacRae

complied.

The sexual acts stopped when- stole MacRae's checks and then went
to buy a gun. Mg explained that he was going to kill MacRae and this
was the reason for stealing the checks and buying the gun. still
wants to kill Macrae and talks about luring him over to for a
«risit, where he will then kill him. This appeared to be why ] does

ot want to participate in a prosecutibn, because he wants Macrae out
. of jail and available to be killed by him.

Investigation to continue. '

¥
[}

KEENE POLICE
Thursday, August 29, 2002

Page 2 of 2

’":’;&




Arrest Report

Case# Officer ID oo
P [ KMEOLA |[033] SuUs
Last Name First Name Middle Name Nickname Phone# E
IMACRAE | [GORDON | JAMES | INA | |5058293586
Street Street City St Zip Code
IPOB 10 || | JEMEZ SPRI ~ |INM 187025 |
Date of Birth License# Race Sex Wt v Ht  Hair Eyes ’ Complex
04/09/1953 | (NN | E W M ][200] 6o |[BRN _ |[BLUE  |LLIGHT
POB Employment Marital Status Scars
IBEVERLY, MA | ISELF EMPLOYED | ISINGLE | IN/A
Date of Arrest Time Date of Offense
| 06/04/1993 || 0000 || 08/27/1992 |
Location Code 0101 | |COURT STREET 4 i
Location ‘iﬁEENE
Crime #1 [632-A:2 | [ASSAULT AGGRAVATED FELONIOUS SEXUAL ¥
Crime #2 ' j 1 . ' |
Crime #3 L i ,
Crime #4 | ! . 4}‘
Crime #5 | H |
Crime #6 | j [ ; !
Trans Officer Trans Vehicle Booking Ofﬂcer Searched by In Company‘With
KMEOLA | (1133 | |KMEOLA | |KMEOLA | IN/A ]
Finger Printed Photo? " Released Date Time Bail Bail Amount
Y Y] B ' T1040 | PR BAILED/SUPER CT "$10,000 |
Veh Yr Veh Make Veh Type Veh Color Veh Reg State Veh Disposition
: = ; P ] ] [ s 3 F l i
| ! i ! | j L
Narrative:
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CASE NUMBER: sl

ARRESTED: GORDON MACRAE

(€]
(g
[t}
[ 5]

kCRAE was arraigned in Superior Court and subsequently released
on $10000.00 PR bail. He was turned over to my custody and
trasnported to the station for processing.

MACRAE was processed w/o incident and released. _ _ o=

See original GIR, — for complete details.
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